
Vogelenzang, 5 juli, 2022. 

Betreft: motie “Behoud de steigers aan de Leidsevaart in Vogelenzang”, donderdag 7 juli 2022.  

 

Geachte raadsleden, geacht college,  

Op donderdag 7 juli wordt er een motie ingediend door Hart voor Bloemendaal om de steigers aan de 

Leidsevaart in Vogelenzang te behouden. Wij en vele buurtbewoners ondersteunen deze motie van harte. Het 

volgende is namelijk aan de hand.  

Volgens het voorgestelde huurcontract dat wij hebben ontvangen van de gemeente, ben ik iemand met 

een ‘illegale’ steiger, zoals deze nu bestempeld is.  

Toen we in 2014 samen met andere vaartbewoners de Bewonersvereniging Leidsevaart Vogelenzang 

oprichtten, was het doel de sociale cohesie te bevorderen en op gelijkwaardiger voet en in saamhorigheid, met 

de gemeente in gesprek te gaan. Want als individueel burger kan de gemeente een onbereikbare veste zijn.  

Tussen 2016 en 2018 zijn we in alle eerlijkheid en openheid het gesprek met de gemeente aangegaan 

over het voorgenomen steigerbeleid. Er zou worden geïnventariseerd en vervolgens gelegaliseerd door middel 

van een huurcontract.  

Na enige jaren radiostilte vanuit de gemeente, ligt er nu op mijn werktafel een contract, waarin staat 

dat de gemeente mij op ieder willekeurig moment kan gelasten mijn steiger af te breken. Ik zie in dit contract 

vooral de belangen van de gemeente behartigd, zonder dat er over de nut en noodzaak van dit uitsterfbeleid 

wordt gerept. Aan onze belangen en onze inbreng wordt compleet voorbij gegaan.  De gemeente heeft bij 

voortduring de mond vol van participeren, meedenken en meedoen maar ondertussen wordt ons zonder opgave 

van redenen rigide beleid door de strot geduwd. Zo voelt het voor ons althans.    

Dit lijkt een schoolvoorbeeld van de ongelijkwaardigheid tussen burger en gemeente en staat dan ook 

haaks op de constructieve gesprekken die plaatsvonden in de periode 2016-2018. De gemeente beschikt over 

ongelimiteerd tijd, financiële middelen en beschikt vrij over (juridische) expertise. Ten laste van de gemeenschap 

overigens. De gemeente als machtig bolwerk dringt ons nu dit ongewenste huurcontract op. Ik voel mij als 

burger machteloos staan en in de steek gelaten. Ik wens niet gedwongen te worden  mijn handtekening onder 

dit wurgcontract te zetten. Ik voorzie een lange juridische strijd die weer tijd, energie en (gemeenschap)geld 

gaat kosten.  

Het is mij duister hoe de toekomst eruitziet. De gemeente is niet transparant in haar werkelijke 

beweegredenen. Is dit een alternatieve methode om uiteindelijk toch op de door de gemeente goedgekeurde 

aanlegplaatsen te sturen, zodat iedereen met geld zijn boot voor mijn deur kan aanleggen?  

Of is er een ander doel voor dit uitsterfbeleid? Gaat dit over het uitzicht vanaf het PZ terrein op de 

vaart, waar in het traject met de nieuwe projectontwikkelaar ook de burger monddood is gemaakt en er nu toch 



natuur moet wijken voor huizen – eveneens na een jarenlang inspraaktraject dat nu volkomen stil is komen te 

liggen?  

Er is geen transparantie over de toekomstplannen. Moeten wij dan een WOB-verzoek aanvragen om 

helderheid in dit dossier te verkrijgen? 

Liever besteden wij onze tijd en energie aan positieve zaken. Bijvoorbeeld kan ik u, lezer, vertellen wat 

de huidige situatie de gemeente wel oplevert. Want de steigers zorgen voor de sociale cohesie aan de vaart, en 

in het dorp. In de zomer is iedereen buiten aan het water en alle kinderen komen hier zwemmen en genieten 

van de natuur. En dat is fijn, want andere speelplekken zijn er nergens aan de vaart. In de winter zijn deze 

steigers de basis voor eindeloos schaatsplezier voor het hele dorp, met ‘koek en zopie’ op de steigers. 

Kortom, de steigers zijn een bron van vermaak en voor gezinnen die minder of niets te besteden 

hebben, is dit een onbetaalbare rijkdom. Want door de achtertuin razen de treinen. Niet alleen 

personenvervoer, maar ook zeer zware goederentreinen, die voor scheuren in de muren zorgen en je uit je bed 

trillen in de nacht. Het spoor is onlangs vernieuwd en zorgt voor nog meer geluidsoverlast, maar ProRail geeft 

niet thuis. Ook hier staan we als burger machteloos. De steiger is een fijne troost.  

Ik zou de gemeente willen vragen om het gesprek dat we in 2016 startten, ook op een gelijkwaardige 

manier af te sluiten en daarbij de liefde van de bewoners voor de rust en natuur aan de vaart en de sociale 

verbinding die het samen buiten zijn met zich meebrengt, mee te nemen in de overwegingen.  

Want de liefde die bewoners hebben voor deze plek en het water zorgt ervoor dat we ook allemaal 

goed zorgen voor de vaart. We zorgen voor onze buren, we zorgen dat vuilnis wordt verwijderd, 

hondeneigenaren ruimen poep op, planten en dieren worden gekoesterd. Wat wil de gemeente nog meer?  

Fijn als u, wanneer u deze woorden leest, dit mee zou kunnen nemen in de raadsvergadering 

aankomende donderdag.  

 

Met vriendelijke groet,  

 

PS: en in de woorden van  (10 jaar) &  (8 jaar): WIJ WILLEN DAT DE STEIGER BLIJFT EN 

DAT WE KUNNEN BLIJVEN ZWEMMEN EN SCHAATSEN TOT WE OUD ZIJN !!!!  
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